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Zápisnica č. 5/2024  

zo zasadnutia Komisie pre financie a rozpočet 
 

 

 

Dátum konania zasadnutia komisie: 16.10.2024 

Čas začatia zasadnutia komisie:  18:30 hod. 

Miesto konania zasadnutia komisie: zasadacia miestnosť Obecného úradu Pernek 

 

Zasadnutie komisie zvolal:  Ivan Kahanec – predseda komisie 

Zasadnutie komisie vedie:  Ivan Kahanec – predseda komisie 

Zapisovateľ:    Ivan Kahanec 

Overovateľ:    Mgr. Jozef Smolinský 

 

Prítomní členovia komisie: 

1. Ivan Kahanec – predseda komisie 

2. Mgr. Jozef Smolinský 

3. Mgr. Milan Vanga  

4. JUDr. Katarína Gombárová  

Neprítomný člen komisie:  

5. Mgr. Marián Beliansky – ospravedlnený 

Prítomní pozvaní hostia:  

6. Martin Ledník – starosta  

Ďalší prítomní:  

7. Mária Halinárová 

 

Komisia je uznášaniaschopná, pretože sú prítomní 4 z piatich členov komisie. 
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Návrh programu zasadnutia komisie: 

1. Vývoj príjmov obce z podielových daní a medziročné porovnanie 

2. Vývoj príjmov obce z miestnych daní v roku 2024  

3. Vývoj výdavkov obce na energie: elektrina a plyn  

4. Záplavy z 12.-16.9.2024 a financie 

5. Odvoz a likvidácia odpadov 2025 

6. Poistenie zodpovednosti členov Dobrovoľný hasičský zbor obce Pernek 

7. Rôzne 

a. Podané žiadosti o dotácie a stav žiadostí 

 

 

Hlasovanie o schválení návrhu programu zasadnutia komisie: 

ZA:  4 (Kahanec, Mgr. Smolinský, Mgr. Vanga, JUDr. Gombárová) 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

1. Vývoj príjmov obce z podielových daní a medziročné porovnanie 

 

Komisia pre financie a rozpočet (ďalej len FK, komisia) prerokovala aktuálny vývoj 

podielových daní. Za prvých 10 mesiacov roka 2024 v porovnaní s rokom 2023 dostala obec 

o cca 2,3 % nižšiu sumu na podielových daniach. Pokles spôsobili mesiace apríl a máj 2024 

s mimoriadne odchýlnymi sumami oproti rovnakým mesiacom minulého roka.  

 

Štát už avizoval dofinancovanie obcí v objeme 50 mil. eur, pri rovnomernom rozdelení na 

obyvateľa by mohla obec dostať dofinancovanie na úrovni 9 000 eur. Podľa odhadu FK by to 

len vykompenzovalo pokles príjmov oproti roku 2023, no ceny oproti minulému roku vzrástli 

minimálne o infláciu. 

 

Aktuálny odhad FK je, že obec bude mať v tomto roku príjmy z podielových daní len na úrovni 

minulého roka. Preto FK odporúča obci, aby kládla veľký dôraz na efektívnosť financií 

vynakladaných v budúcnosti. FK bude ďalej sledovať vývoj príjmov z podielových daní. 

 

2. Vývoj príjmov obce z miestnych daní v roku 2024 
 

FK vzala na vedomie, že obyvatelia postupne uhrádzajú dane z nehnuteľností. Z predpisov, 

ktoré už mali splatnosť k 31.8.2024, bolo zaplatených cca 92 % (50 736,45 €). V tom nie sú 

zahrnuté: platby na splátky podnikateľov, ktoré majú splatnosť 30.10. a niektoré platby už 

uhradené do 16.10.2024.  Obec bude pokračovať s výzvami na úhradu daní. Obec pokračuje 

vo vymáhaní starších dlhov na miestnych daniach. 
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Uznesenie FK č. 5/2024 

 

Komisia pre financie a rozpočet sa uzniesla, že aj keď by si hospodárska situácia vyžadovala 

zvýšenie miestnych daní, neodporúča obecnému zastupiteľstvu zvyšovať mieste dane pre rok 2025. 

Dôvodom takéhoto odporúčania je skutočnosť, že od 1.1.2025 by malo dôjsť k výraznému zvýšeniu 

miestneho poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 

 

ZA:  4 (Kahanec, Mgr. Smolinský, Mgr. Vanga, JUDr. Gombárová) 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

3. Vývoj výdavkov obce na energie: elektrina a plyn 

 

Komisia prerokovala aktuálne náklady na elektrickú energiu. Medziročne sú náklady na 

elektrickú energiu za prvých 9 mesiacov roka 2024 nižšie ako v minulých rokoch. Aktuálne 

tvoria náklady na elektrinu 51 % z celoročných nákladov za posledné dva roky. FK konštatuje, 

že obec by pri takýchto cenách elektrickej energie zrejme neprekročí plánovaný rozpočet. 

FK odporúča obci pokračovať v úsporných opatreniach z minulých rokov. 

Obec zateplila strechu budovy obecného úradu a v tomto roku vymení kotol na kúrenie 

v budove obecného úradu. To bude viesť k úsporám na plyne. 

 

4. Záplavy z 12.-16.9.2024 a financie 

 

Komisia prerokovala škody spôsobené povodňami zo septembra 2024. 

Poškodené sú dva mosty – na Skalku a pri Perneckom mlyne.  

Most na Skalku – obec má statický posudok a expertný odhad, most je podopretý, bude 

potrebná výraznejšia rekonštrukcia.  

Most pri Pernekom mlyne – poškodená je vrchná konštrukcia, bude dočasne prekrytý 

oceľovými platňami, aktuálny predpoklad je, že tento most bude musieť byť postavený 

nanovo.  

Ostatné mosty ponad obecné potoky sú predbežne v poriadku. 

Cesty sú poškodené za Perneckým mlynom, v Strži, za Kultúrnym domom a na Záhumní. 

Zosuv pôdy na obecných pozemkoch od Perneckého mlyna smerom na Pezinskú babu. 

Obec dokumentuje tieto škody a pripravuje sa na to, aby získala na opravy dotácie v rámci 

financií určených na opravy po povodniach. Aktuálne sa čaká na výzvy. 

Povodeň výrazne zasiahla 3 rodinné domy (obytné časti), zaplavila viacero pivníc, poškodila 

viacero oporných múrov a garáží. Zosuvy pôdy malo viacero obyvateľov. MPSVaR poskytuje 

dotáciu 1500 eur na opravy obytných priestorov. Obec môže dostať dotáciu 15.000 eur na 

pomoc domácnostiam, ktoré boli postihnuté povodňou. Z toho financovala obec rozbory vody 

v studniach (prebehol 16.10.2024) – cca 60 domácností využilo túto možnosť. Z ostatných 

financií pomôže obec najviac postihnutým domácnostiam. 

Obec mala náklady na okamžité odstraňovanie škôd povodňou. Aktuálne odhadované náklady 

sú okolo 5 000 eur. 

FK odporúča obci, aby v maximálnej možnej miere využila na opravy mostov, ciest a iných 

škôd dotačné schémy. 
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DHZ Tureň, okr. Senec darovala obci Pernek sumu 500 € zo zbierky, ktorú DHZ Tureň 

realizovala. 

 

5. Odvoz a likvidácia odpadov 2025 
Starosta konštatoval, že v roku 2025 bude mať obec vyššie náklady na odvoz a likvidáciu 

odpadov.  

Komisia prerokovala spôsoby platieb za vývoz odpad. Aktuálne je v obci zavedený 

nevážený množstvový zber odpadu. V budúcnosti bude musieť obec prejsť na vážený 

množstvový zber odpadu.  

Pribudli od 1.1.2025 dve nové zákonné povinnosti: mechanicko-biologické spracovanie 

odpadu a zber šatstva a textilu.  

 

Uznesenie FK č. 6/2024 

 

Komisia pre financie a rozpočet odporúča obecnému zastupiteľstvu a obci, aby v roku 2025 

pokračovala v neváženom množstvovom zbere odpadov (plomby). Odporúča zvážiť zníženie 

minimálneho počtu plomb z 8 na 7 a zvýšiť hodnotu jednej plomby tak, aby vybraná celková suma 

pokryla náklady na odpadové hospodárstvo obce. Zároveň odporúča, aby jednotková cena 8. a každej 

ďalšej plomby nad rámec základného počtu bola vyššia. Dôvodom je, že sa zvyšujú náklady na vývoz 

a likvidáciu odpadu nakoľko pribudla zákonná povinnosť mechanicko-biologického spracovania 

odpadu. 

 

 

ZA:  4 (Kahanec, Mgr. Smolinský, Mgr. Vanga, JUDr. Gombárová) 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

6. Poistenie zodpovednosti členov Dobrovoľný hasičský zbor obce Pernek 

DHZO Pernek dostal ponuku na poistenie zodpovednosti členov DHZO pri výkone 

činnosti. Cena poistenia je 48 eur / rok / poistený člen DHZO. FK preverila možnosti tohto 

poistenia pre členov DHZO s výsledkom, že ide aktuálne o jedinú takúto možnosť. 

Poistenie by sa týkalo 6 členov DHZO Pernek. 

FK odporúča, aby členovia DHZO Pernek mali toto poistenie a aby náklady na poistenie 

znášala obec Pernek.  

 

7. Rôzne 

• Aktuálny stav žiadostí o dotácie  

Envirofond – obec podala v novembri 2023 žiadosť na pokračovanie výstavby 

kanalizácie v obci – zatiaľ nie je rozhodnuté 

BSK – revitalizácia priestranstva popri hlavnej ceste – neúspešné; obec následne 

podala žiadosť na revitalizáciu tohto priestranstva v rámci výzvy Ministerstva 

financií na individuálne potreby obcí – neúspešné; obec následne žiadala o dotáciu 

na tento projekt v rámci výjazdového rokovania vlády v Modre – žiadosť úspešná, 

obec dostane 20 000 € 

MAS Podhoran – dotácia na rekonštrukciu a dokončenie hasičskej zbrojnice – 
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podaná 15.2.2024 – schválené 14 400 €, prebieha realizácia (omietky, poter, 

sadrokartón...) 

Envirofond – žiadosť na techniku a kontajnery - zatiaľ nerozhodnuté  

 

 

 

 
Zasadnutie komisie bolo skončené dňa 16.10.2024 o 21:55 hod. 

 

 

......................................................                                                       ..................................................... 

 Ivan Kahanec                                                                       Mgr. Jozef Smolinský 

                zapisovateľ                                                                                              overovateľ 

 

 

......................................................  

               Ivan Kahanec 

             predseda komisie  


